

Montreal in Action collects 15,000+ signatures, forcing the City of Montreal to hold first ever public consultation on systemic racism and discrimination

MONTREAL, July 26th, 2018 - This is a historic moment for all Montrealers. For the first time, a citizen-based group has **successfully obtained beyond the required 15 000 signatures** to launch a public consultation (under the [Right of Initiative](#) in the *Montreal Charter of Rights and Responsibilities*). Thousands of Montrealers stand united in formally requesting a **Public Consultation on Systemic Racism and Discrimination**.

Lead by Balarama Holness and 50 + youth community leaders, Montreal in Action successfully collected **18 500 signatures**. In addition, **15 organizations** mobilized and contributed an additional 2 000+ putting the number of total signatures collected well beyond **20 000**.

The purpose of this Public Consultation is to **advance a concrete action plan** to address inequality and discrimination in key sectors of municipal life: from employment to housing, from policing to funding for the arts, from economic development to zoning, from combating hate to promoting diversity, from refugee settlement to shelters for the homeless, from urban safety for seniors and children to neighbourhood renewal.

“This initiative has succeeded against all odds. Through the tireless work of community leaders, we have started **bridging the gap between city hall and the diverse communities** of Montreal” said Balarama Holness. “I am inspired by the young community leaders who have driven this initiative.”

This display of civic engagement is just the beginning. It has demonstrated to all Montrealers the **impact that empowered and dedicated citizens** can have in promoting social justice and equity in our city. Having witnessed our collective potential, moving forward, Montreal in Action will serve as a **springboard for leaders, movements and entrepreneurs who want to advance social justice and equity** in the city. We look forward to having you join us in celebrating this milestone and the exciting work that remains to be done!

About Montreal in Action

[Montreal in Action](#) is a citizen-based group comprised of community leaders who share a dedication to building a more equitable city. The group will continue to be active in supporting the city throughout the consultation and in mobilizing community groups to contribute to the effort. On **Friday, July 27, 2018 at 11.00 am**, Montreal in Action and partners will drop off all signatures to the City of Montreal (City Hall [275 Notre Dame East](#), Gosford entrance).

For further information:

Media enquiries:

Balarama Holness

Phone: 514-245-4812

balaramaholness@gmail.com

<https://www.facebook.com/mtl.en.action/>

Montréal en action recueille plus de 15 000 signatures, obligeant la Ville de Montréal à tenir sa toute première consultation publique sur le racisme systémique et la discrimination

MONTRÉAL, 26 juillet 2018 - C'est un moment historique pour toutes les montréalais.e.s. Pour la première fois, un groupe citoyen.ne.s a réussi à obtenir au-delà des 15 000 signatures requises pour lancer un processus de consultation publique (d'après le [Droit d'initiative](#) en matière de consultation publique dans la *Charte Montréalaise des Droits et Responsabilités*). Des milliers de montréalais.e.s uni.e.s, exigent formellement une **consultation publique sur la discrimination et le racisme systémique**.

Sous le leadership de Balarama Holness et 50+ jeunes leaders de la communauté, Montréal en Action ont récolté **18 500 signatures** avec succès. De plus, **15 organisations** se sont mobilisées et ont contribué un nombre additionnel de 2000 signatures, amenant le nombre total de signatures à **20 000**.

L'objectif de cette Consultation Publique est de mettre en place **un plan d'action concret** pour lutter contre l'inégalité et l'exclusion dans l'ensemble des secteurs de la vie municipale: de l'emploi au logement, du travail de la police au financement dans les arts, du développement économique au zonage, de la lutte à la haine à la promotion de la diversité, de l'intégration des nouveaux arrivants au refuge pour les personnes en situation d'itinérance, de la sécurité civile pour les aîné.e.s et les enfants à la revitalisation des quartiers.

“Cette initiative a réussi contre toutes attentes. Grâce au travail infatigable des leaders de la communauté, nous avons commencé à bâtir un pont entre l'Hôtel de Ville et les diverses communautés de Montréal” à dit Balarama Holness. “Je tiens à souligner le travail inspirant des jeunes leaders de la communauté qui ont propulsé cette initiative.”

Cette démonstration d'engagement civique n'est que le début. Nous assistons à une manifestation visible de la force et l'**impact que les groupes de citoyen.ne.s dédié.e.s et motivé.e.s** exercent dans l'avancement de la justice sociale et de l'équité dans notre ville. Ayant pris conscience de notre potentiel collectif, dorénavant Montréal en Action, servira de **tremplin pour les leaders, les mouvements et les entrepreneurs dédiés à la justice sociale et à l'équité** à Montréal. Nous espérons que vous serez des nôtres pour la célébration de cette étape importante et pour tout le beau travail qui nous attends dans le futur!

À propos de Montréal en Action

[Montréal en Action](#) est un groupe citoyen composé de leaders de communauté dédiés à bâtir une ville plus équitable. Le groupe soutiendra activement la Ville de Montréal au cours de la consultation et mobilisera les groupes communautaires à contribuer à l'effort. **Vendredi, le 27 juillet 2018 à 11:00**, Montréal en

Action et ses partenaires feront le dépôt des signatures à la Ville de Montréal (Hôtel de Ville, [275 Notre Dame Est](#), Entrée Gosford).

-30-

Pour plus d'informations:

Demandes médias:

Balarama Holness

Tél: 514-245-4812

balaramaholness@gmail.com

<https://www.facebook.com/mtl.en.action/>